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Or.0012.5.2025  

 

Protokół Nr 9/2025 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska 

Rady Powiatu Mławskiego 

odbytego w dniu 16 maja 2025 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Marka Linkowskiego- Przewodniczącego Komisji 

 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list 

obecności. 

 

Punkt 1  

Otwarcie posiedzenia.  

 

Pan Marek Linkowski- Przewodniczący Komisji  

Otworzył dziewiąte posiedzenie Komisji, powitał członków Komisji i zaproszonych gości.  

Punkt 2  

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Marek Linkowski- Przewodniczący Komisji  

Poinformował, że na podstawie listy obecności stwierdza prawomocność obrad. Obecnych jest  

5 członków Komisji.  

 

Punkt 3  

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

 

Komisja jednogłośnie (5 głosy za) przyjęła protokół Nr 8/2025. 

 

Punkt 4 

Uchwalenie porządku obrad  

 

Pan Marek Linkowski- Przewodniczący Komisji  

 

Zaproponował następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Uchwalenie porządku obrad.  

5. Zaopiniowanie Raportu o stanie Powiatu Mławskiego za 2024 rok.  

6. Analiza i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Mławskiego za 

rok 2024 oraz informacji o stanie mienia i sprawozdania finansowego Powiatu 

Mławskiego za 2024 rok w zakresie działania Komisji.  

7. Informacja o wykonaniu planu finansowego wydzielonego rachunku dochodów 

pochodzących ze środków Funduszu Pomocy i przeznaczenia ich na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań na rzecz pomocy Ukrainie w ramach planu finansowego tego 

rachunku. 
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8. Informacja o wykonaniu planu finansowego wydzielonego rachunku dochodów  

i przeznaczenia ich na wydatki związane z realizacją zadań z Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącego 

Komisji (5 głosy za). 

 

 

Punkt 5  

Zaopiniowanie Raportu o stanie Powiatu Mławskiego za 2024 rok.  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Poinformował, iż Raport o stanie mienia w takim samym wydaniu jak w zeszłym roku  

i poprzednich latach został zamieszczony w materiałach do Komisji. Dodał, że jest on bardzo 

szczegółowy. Poprosił o ewentualne pytania.  

 

Pan Jacek Szlachta- Wiceprzewodniczący Komisji  

Zapytał czy rolnictwo jest przedstawione w Raporcie?  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Odpowiedział, że są uwzględnione wydatki z zakresu rolnictwa, tj. gospodarka lasami jest 

ochrona środowiska. Są też uwzględnione środki z ochrony środowiska przeznaczone na 

inwestycje drogowe. A jeśli chodzi o zwalczanie chorób, trzeba zaznaczyć, że w zeszłym roku 

była to niewielka skala zagrożenia. Udało się uniknąć pryszczycy. Zaś w tym roku już bardziej 

dotknęła powiat ptasia grypa. Do tej pory są jeszcze gminy z terenami zapowietrzonymi. Dodał, 

że powiat poza zakupem znaków do oznaczenia stref zagrożonych nie ponosi kosztów 

związanych ze zwalczaniem ptasiej grypy.  

 

Pan Artur Dębski- Członek Komisji 

Zapytał czemu ma służyć i o czym informować ten znak?  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Odpowiedział, że najbardziej dotyczy on rolników i hodowców, którzy mają informacje, że 

przejeżdżają przez teren zakażony bądź zapowietrzony wirusem. Według rozporządzenia ma to 

ograniczyć też ruch drobiu na tych terenach.  

Dodał, że mienie powiatu w niczym się nie uszczupliło, w ubiegłym roku. Wręcz przeciwnie 

poszerzyło się, szczególnie dotyczy to działek pod prowadzone inwestycje drogowe.  

 

Pan Marek Linkowski- Przewodniczący Komisji  

Zapytał czy są jakieś działania związane z nieruchomością położoną w Bogurzynie? 

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Odpowiedział, że sprawa z tymi działkami była już poruszana na komisji w zeszłym roku i nie 

jest taka prosta jakby się wydawało. Działka, na której są nieużytki jest związana z Wodami 

Polskimi, ponieważ jest zbiornik wodny więc ze sprzedażą mógłby być problem. Natomiast 

jeśli chodzi o Bogurzyn, działka ma dość dziwny układ, ma też przez budynki dobudowane 

odcięty dojazd. Kierunek jest taki, żeby w pierwszej kolejności porozmawiać z dzierżawcą 

działki, czy nie byłby zainteresowany prawem pierwokupu w całości działki.  
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Komisja wyraziła pozytywną opinię do Raportu o Stanie Powiatu Mławskiego za 2024 rok  

(5 głosów za).  

 

Punkt 6 

Analiza i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Mławskiego za rok 

2024 oraz informacji o stanie mienia i sprawozdania finansowego Powiatu Mławskiego za 

2024 rok w zakresie działania Komisji.  

 

Pani Mariola Rostkowska- Skarbnik Powiatu Mławskiego  

Poinformowała, iż cała informacja jest w sprawozdaniu z wykonania budżetu i cała informacja 

jest w sprawozdaniu finansowym. Sprawozdanie finansowe składa się ze wszystkich bilansów 

oraz informacji uzupełniającej, czyli o każdej jednostce, o środkach trwałych, o kosztach,  

o zmianach funduszu i wyłączeniach. Znajdują się w nim wszystkie bilanse wysyłane do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, która już to otrzymała i nie było poprawek. Sprawozdanie 

opisowe pokazuje, że realizacja dochodów jest wykonana w 100,24 %, a realizacja wydatków 

w 97,56 % wykonania planu. Dochody bieżące są zrealizowane w 83%, a dochody majątkowe 

w ponad 16%.  W zakresie Komisji są trzy działy: 010- rolnictwo, 020- leśnictwo i 900- ochrona 

środowiska. W dziale rolnictwa dochody bieżące w ramach działu zostały zaplanowane  

i zrealizowane w kwocie 66 000,00 zł, tak więc stopień realizacji dochodów wyniósł 100,00%. 

Środki te w rozdziale 01005 to prace geodezyjno- urządzeniowe na potrzeby rolnictwa 

zrealizowano w kwocie 64000,00 zł, co stanowi 100,00% planu rocznego wynoszącego 

64000,00 zł. Na niniejszą wartość składają się: dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa 

na zadania bieżące z zakresu administracji rządowej oraz inne zadania zlecone ustawami 

realizowane przez powiat w kwocie 64000,00 zł. W rozdziale 01095 pozostała działalność 

zrealizowano w kwocie 2000,00 zł, co stanowi 100,00% planu rocznego wynoszącego 2000,00 

zł. Na niniejszą wartość składają się: wpływy z różnych dochodów w kwocie 2000,00 zł, 

(wyróżnienie w Mazowieckim Konkursie na Najładniejszy Wieniec Dożynkowy). W leśnictwie 

w dziale 020 dochody bieżące w ramach działu zostały zaplanowane w kwocie 4 749,81 zł, 

zrealizowane również w kwocie 4749,81 zł, w rezultacie stopień realizacji dochodów bieżących 

wyniósł 100,00%. Środki te: w rozdziale 02001 Gospodarka leśna zrealizowano w kwocie 

4749,81 zł, co stanowi 100,00% planu rocznego wynoszącego 4749,81 zł. Na niniejszą wartość 

składają się: środki otrzymane od pozostałych jednostek zaliczanych do sektora finansów 

publicznych na realizacje zadań bieżących jednostek zaliczanych do sektora finansów 

publicznych w kwocie 4749,81 zł(środki przekazane z ARiMR na realizacje zadań związanych 

z wypłatą ekwiwalentów za uprawy leśne). W dziale 900, czyli Gospodarka Komunalna  

i Ochrona Środowiska dochody bieżące zostały zaplanowane w kwocie 1 347 546,46 zł, zaś 

zrealizowane w kwocie 1 350 231,69 zł, w rezultacie stopień realizacji dochodów bieżących 

wyniósł 100,20%. Środki te w rozdziale 90019 to wpływy i wydatki związane z gromadzeniem 

środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska zrealizowano w kwocie 1 350 231,69 zł, co 

stanowi 100,20% planu rocznego wynoszącego 1 347 546,46 zł. Na niniejszą wartość składają 

się: wpływy z różnych opłat w kwocie 1 350 231,69 zł.  

Po stronie wydatkowej w dziale 010 pokazane są środki, które otrzymano na wyłączenie  

z produkcji gruntów rolnych, którą zrealizowano w kwocie 261 401,00 zł, co stanowi 100,00% 

planu rocznego wynoszącego 261 401,00 zł. Na niniejszą wartość składają się: dotacja celowa 

otrzymana z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami samorządu 

terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych 

w kwocie 261 401,00 zł, (pomoc finansowa z Samorządu Województwa Mazowieckiego na 

„Przebudowę drogi powiatowej nr 2314W Dębsk –Kitki –Szumsk”. Wydatki ogółem wykonane 

są w 97,56 %. Również w dziale 010 po stronie wydatków bieżących widać wykonane prace 
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co były po stronie dochodowej 64 000,00 zł realizowane przez Geodezję na „Opracowanie 

dokumentacji geodezyjnej dla celów aktualizacji użytków rolnych, dla obrębów ewidencji 

Krajewa i Piekiełka”. Kwota zrealizowana w 100,00 %.  

W dziale 020 leśnictwo wydatki bieżące w ramach działu zostały zaplanowane w kwocie  

226 699,81 zł, zaś zrealizowane w kwocie 218 384,48 zł, w rezultacie stopień realizacji 

wydatków bieżących wyniósł 96,33%. Środki te przeznaczono następująco: w rozdziale 02001 

gospodarka leśna wydatkowano kwotę 4749,81 zł, co stanowi 100,00% planu rocznego 

wynoszącego 4749,81 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: różne wydatki na rzecz 

osób fizycznych w kwocie 4749,81 zł, (środki Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa z przeznaczeniem na wypłaty ekwiwalentu za uprawy leśne). W rozdziale 02002 

Nadzór nad gospodarką leśną wydatkowano kwotę 213 634,67 zł, co stanowi 96,25% planu 

rocznego wynoszącego 221 950,00 zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: zakup usług 

pozostałych w kwocie 213 634,67 zł, (w zakresie nadzoru nad lasami niepaństwowymi, zgodnie 

z podpisanymi porozumieniami z Nadleśnictwami Dwukoły, Ciechanów i Przasnysz). 

W dziale 900 wydatki bieżące w ramach działu zostały zaplanowane w kwocie 46 000,00 zł, 

zaś zrealizowane w kwocie 7 825,38 zł, w rezultacie stopień realizacji wydatków bieżących 

wyniósł 17,01%. Środki te przeznaczono następująco: w rozdziale 90095 Pozostała działalność 

wydatkowano kwotę 7 825,38 zł, co stanowi 17,01% planu rocznego wynoszącego 46 000,00 

zł. Niniejsza wartość została wydatkowana na: zakup usług pozostałych w kwocie 5 657,68 zł; 

szkolenia pracowników niebędących członkami korpusu służby cywilnej w kwocie 1 477,95 

zł; zakup materiałów i wyposażenia w kwocie 556,30 zł; podróże służbowe krajowe w kwocie 

133,45 zł. W tym dziale najwięcej jest środków zrealizowanych na zadania inwestycyjne. Po 

stronie dochodów z ochrony środowiska wpłynęła kwota 1 350 000,00 zł, po stronie 

wydatkowej są środki wydatkowane na Szemplino- Brzozowo Maje, co jest w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej oraz w załączniku gdzie są przedsięwzięcia z 8 000 000,00 zł pokazano, 

że 1 042 000,00 zł było na to zadanie i na przebudowę mostu na rzece Seracz 247 546,00 zł. 

Wiec ogólnie plan z ochrony środowiska jest 1 347 000,00, a wykonanie 1 302 000,00 zł  

(w różnych działach).  

Środki, które były ujęte po stronie wydatkowej, ale z przychodów dotyczyły ochrony powietrza 

czyli fotowoltaiki, gdzie na koniec roku była sprawa w Sądzie Apelacyjnym wiec tu plan był 

nie wykonany natomiast była budowa instalacji fotowoltaicznych w wysokości 724 016,45 zł. 

W tym roku apelacja została wygrana, oczekiwane jest uzasadnienie wyroku oraz informacja 

czy firma skarżąca będzie podejmowała kasację.  

Do sprawozdania dołączone są tabele dotyczące mienia, gdzie widać wzrost liczby 

nieruchomości, gruntów, najmu jaki przyniosło to dochody oraz jakie są wartości niematerialne 

i prawne oraz środki trwałe. To były dane dotyczące sprawozdania z wykonania budżetu. 

Natomiast tak jak wcześniej wspominała sprawozdanie finansowe składa się ze wszystkich 

bilansów, pod którymi jest informacja uzupełniająca ze szczegółowymi opisami zadłużenia, 

rezerwy, środki wypłacone na odprawy, ekwiwalenty oraz nagrody.  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

Dodał, że wszystkie inwestycje rozpoczęte w poprzednich latach były kontynuowane,  

z wyłączeniem dwóch  rzeczy, tzn. zmienione zostało zadanie przy Zespole Szkół nr 4, gdzie 

w trakcie zmienił się zakres zadania, na tą chwile jest już po przetargu i zadanie będzie 

realizowane.  

 

Pan Jerzy Rakowski- Członek Komisji  

Zapytał jaki jest zakres tego zadania? 
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Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

Koszt tego zadania to około 1 000 000,00zł. Odpowiedział, że będzie realizowane 

zagospodarowanie terenu pomiędzy nową halą sportową, a starym budynkiem szkoły, czyli cały 

plac, na którym urządzony będzie teren zieleni, oraz teren rekreacyjno- sportowy z ławkami dla 

dzieci. Natomiast bezpośrednio za halą sportową, poniżej pierwszej skarpy będzie boisko 

wielofunkcyjne o wymiarach 20/40m.  

 

Pan Jerzy Rakowski- Członek Komisji  

Przedstawił sugestię, o dokończenie fragmentu ogrodzenia w rogu działki. Prosił  

o zagospodarowanie go jak najmniejszym kosztem i nakładem, ale żeby wyglądał dobrze. 

Zasugerował wykorzystanie kamieni, ułożenie ich w skalniak, na tle armata, aby wszystko w 

całości ładnie się komponowało, ponieważ na ten moment jest to rażące i niedokończone.  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

Rozmowy na temat tego fragmentu były już podejmowane podczas oględzin i projektowania 

zagospodarowania terenu. Należy też się zastanowić co z materiałami, które zostały po budowie 

hali sportowej, jak również po demontażu istniejących wcześniej chodników. Niewątpliwie 

zgodził się ze stwierdzeniem, że należy te prace dokończyć.  

 

Pan Artur Dębski- Członek Komisji  

Zapytał na jakim etapie jest rondo przy Szpitalu?  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

Odpowiedział, że na etapie tworzenia dokumentacji.  

 

Komisja wyraziła pozytywną opinię do sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Mławskiego za rok 2024 oraz informacji o stanie mienia i sprawozdania finansowego Powiatu 

Mławskiego za 2024 rok w zakresie działania Komisji (5 głosów za).  

 

 

Punkt 7  

Informacja o wykonaniu planu finansowego wydzielonego rachunku dochodów 

pochodzących ze środków Funduszu Pomocy i przeznaczenia ich na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań na rzecz pomocy Ukrainie w ramach planu finansowego tego 

rachunku. 

 

Pani Mariola Rostkowska- Skarbnik Powiatu Mławskiego  

Poinformowała, iż w tamtym roku środki uzyskane z tytuły pomocy dla dzieci z Ukrainy odbyła 

się tylko i wyłącznie dla oświaty. W planie po stronie dochodów była kwota 1 563 809,00 zł, 

zwrócono do Wojewody na koniec roku 5 942,00, pozostało 240 027,48 zł. Po stronie 

wydatków widać, że w 2024 roku na zadanie związane z oświatą przeznaczone było 

1 563 809,00 zł, zaś wydatkowane 1 312 838,53 zł w związku z tym kwota nie wykorzystana 

wpłynęła na rachunek bankowy, który jest na lata 2022, 2023,2024 gdzie jest kwota 773 622,00 

plus odsetki 61 739,00 zł środki leżą na rachunku i należy oczekiwać na decyzje Ministra co z 

tymi środkami zrobić, czy zwrócić trzeba tylko kwotę główną,  czy odsetki również.  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

Dodał, że satysfakcjonujące jest, że szkoły w dużej mierze wykorzystują te środki na ulepszenie 

bazy szkolnej, czy też przeznaczają środki na dydaktykę, zakupy.  
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Pan Marek Linkowski- Przewodniczący Komisji  

Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Punkt 8  

Informacja o wykonaniu planu finansowego wydzielonego rachunku dochodów  

i przeznaczenia ich na wydatki związane z realizacją zadań z Rządowego Funduszu Polski 

Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 

 

Pani Mariola Rostkowska- Skarbnik Powiatu Mławskiego  

Poinformowała, iż  w tamtym roku środków wpłynęło na dwa rozdziały 80120 i  614, czyli na 

oświatę i transport łącznie 13 796 975,00 zł. Zaplanowana była budowa Sali gimnastycznej, ale 

w tej pozycji jest zero. Były środki na remont elewacji z obrynnowaniem w I LO w Mławie 

pokazane jako wydatki inwestycyjne, jest to kwota 486 051,46 zł i 100,00 % realizacji. Po 

stronie dróg było zaplanowane zadanie „Poprawa bezpieczeństwa ruchu na przebudowę ronda 

w miejscowości Liberadz” potem zdjęte  więc widnieje zero. Wydatkowano środki na 

rozbudowę drogi powiatowej ul. Nowa jako droga dojazdowa do dzielnicy przemysłowej- koszt 

8 085 924,05 zł i rozbudowa drogi powiatowej Dębsk- Szydłowo- kwota 5 225 000,00 zł.  

 

Pan Marek Linkowski- Przewodniczący Komisji  

Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

 

Punkt 9 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Pan Artur Dębski- Członek Komisji  

W nawiązaniu do ostatnio poruszanego tematu bezpieczeństwa ludności i obrony cywilnej 

zasugerował, że warto zwrócić uwagę na dwie lokalizacje, które jego zdaniem bardzo dobrze 

byłoby zaadoptować je na schrony. Są to ul. 3 maja 3 A i stara kotłownia PECu oraz Osiedle 

Młodych naprzeciwko Biedronki. Bardzo duże powierzchnie pod ziemią. Zaznaczył, że przy 

okazji otrzymanych dofinansowań i dostosowania obiektów można wykorzystać środki na 

zagospodarowanie zielenią powierzchni zewnętrznych.  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

Pozytywnie odniósł się do sugestii Pana Dębskiego, poinformował że przygotowania  

i realizacje wytycznych przekazanych na szkoleniu związanych z odpowiedzialnością jaka 

spoczywa na Staroście w związku z ustawa o obronie ludności muszą być systematycznie 

wdrażane, planowane i realizowane. W budżecie państwa będą środki w wysokości 0,03 PKB 

przeznaczone na ochronę ludności i obronę cywilna, którymi dysponowali będą Wojewodowie. 

Po zaktualizowaniu planu będzie można wnioskować o dofinansowania. Obowiązki są 

podzielone pomiędzy Starostę i Burmistrza oraz obowiązkowa jest współpraca ze służbami 

bezpieczeństwa. Na dzień dzisiejszy Bursa Szkolna jest miejscem wyznaczonym dla Starostwa 

jako alternatywa, ale nie ma tam  żadnych działań. Zaznaczył, że najwięcej zmian w ustawie 

spowodowały wnioski wyciągnięte z ostatniej powodzi na Dolnym Śląsku.  

 

Pan Artur Dębski- Członek Komisji  

Podsumowując wyraził wniosek komisji, aby pamiętał przy organizacji schronów wziąć pod 

uwagę dwie wymienione wcześniej lokalizacje: 3 Maja 3A i Osiedle Młodych. 
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Punkt 10  

Zamknięcie posiedzenia.  

 

Pan Marek Linkowski- Przewodniczący Komisji  

Zamknął dziewiąte posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

podziękował radnym i zaproszonym gościom za udział w posiedzeniu.  

 

Przewodniczący Komisji  

                                                                                                           Marek  Linkowski 

 
Sporządziła:  

Ewelina Grymuza 

30.05.2025r.  

 

  


